
Referat Bestyrelsesmøde den 8. oktober 2020, kl. 17.00 – 20.00 
 

Deltagere: 
 Carsten Jensen (CJE) 
 Carsten Bach (CB) 

 Kaj Bækgaard (KB)  
 Christian Alstrup (CA)  

 Lissi Bank Lassen (LBL)  
 Henrik Stigel (HS) 
 Carina Jonsson (CJ)  

 Michael Handberg (MH)  
 Ole Ørum-Petersen (OØP)  

 Bo West Møller (BWM) – Golfmanager   
 
Vi indledte med orientering om Kuplen 50 år og vores reception med indbudte 

gæster. En hyggelig dag med sjove indlæg fra Anton Christensen, Hans 
Bundgaard og Birthe Stampe.  

Vi blev foræret gavedonationer fra Onsdagsherrer og Seniorherrer, til 
forskønnelse af kuplen. Stor tak til begge klubber.  
 

1. Godkendelse af dagsorden.  
Godkendt uden kommentarer. 

 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde.   

Godkendt uden kommentarer.  

 
3. Økonomi 

a. Regnskab og likviditet.   

Det foreløbige regnskab 2019-20 blev fremlagt og udviser pt. et overskud på 

tkr. 1.015. Regnskabet er dog stadig under udarbejdelse, så der vil komme 
justeringer til resultatet. 

 
Her ses afvigelserne i forhold til budgettet:  
 

Indtægter:   

Kontingent, indskud   440 

Sponsorer  90 

Greenfee, firkløver  95 

Totale indtægter  625 

   

Udgifter:    

Banebudget:   

Løn (længere vinterlukket, senere ansættelse af 
nye) 

85  

Lønrefusion (uddannelse, barsel etc.) 95  

Vedligehold maskiner 50  

Vedligehold bane og nye projekter 125  

Køb af nye maskiner -100  



Totalt banebudget  255 

Elite og junior  65 

Øvrige udvalg og adm.   40 

Totale omkostninger  360 

   

Resultat – afvigelse ift. budget  985 

 

Konklusion 
En medlemstilgang på 90 fuldtidsmedlemmer har givet stor stigning i 

kontingenter. Corona situationen er en medvirkende årsag til den store 
medlemsstigning. 
Den megen nedbør sidste efterår/februar sammen med Corona har samtidig 

medført færre omkostninger specielt omkring baneprojekter og ansatte. Flere 
projekter og aktiviteter er aflyst eller udskudt. 

Overskuddet tilskrives i første omgang egenkapitalen, men pengene øremærkes 
til banen, hvor vi de næste 5 år ønsker at løfte det nuværende niveau.  
 

Med et sådant overskud har regnskabsåret 19/20 været det bedste år i Herning 
Golf Klubs historie.  

b. Medlemmer 

 
 

 



 
 

Bestyrelsen er bevidst om, at vi pt. er mange medlemmer og nok også for 
mange. Vi er dog, ligesom mange andre, blevet positivt overrasket over 
tilstrømningen af medlemmer i dette Corona år. Denne tilstrømning er kommet, 

selvom vi har stoppet al markedsføring, der skulle hjælpe os til at skaffe 
medlemmer. Vi har oplevet, at medlemstilgangen er drevet af, at det er 

eksisterende medlemmer, der skaffer nye medlemmer og det er overordnet 
positivt, da denne rekrutteringsform er baseret på, at man gerne vil promovere 
produktet og det gode fællesskab, som man selv er en del af. 

 
Vi vil nøje følge udviklingen frem mod foråret. Vi ved, at der historisk har været 

et frafald på ca. 15% om året, hvilket vil bringe os på ca. 1356 i alt eller 1105 
aktive medlemmer, hvis man helt ser bort fra tilgang af nye medlemmer.  

 
Vi har nogle forskellige værktøjer, som vi kan tage i brug for at styre tilgangen 
og sikre at medlemmerne oplever bedre muligheder for komme til at spille på 

vores golfbane. Reducere antallet af begynderhold til 2 i stedet for 3, undlade 
markedsføring efter nye medlemmer eller ultimativt indføre venteliste med alle 

de problemstillinger dette vil medføre. 
Derudover vil der være fokus på de muligheder, der er for at gøre brug af 
fritspilsaftaler som Firkløver, HI-golf og frit spil i Tange. Evt. udvidelse af 

tidspunkterne for boldskub, så der i primetime spilles 4 bolde. Fokus på færre 
blokeringer af banen. Evt. færre turneringer samt fortsat max. 3 

forudbestillinger på egen bane og måske præference for klubmedlemmer til at 
booke tider på visse tidspunkter.  
 

Der vil blive arbejdet videre med de mange ideer i Forretningsudvalget frem 
mod næste bestyrelsesmøde den 9. november 2021.  

c. Budget. 

Omkostninger 

Administration: Lønbudgettet indeholder fuldtidsløn og bonus til Golfmanager 
og deltid til klubsekretær inkl. ekstra månedsløn ifm. sekretærskifte. Øvrige 

omk. er budgetteret ud fra omk. niveau i 2020.  
 
Banedrift 

Banebudgettet er gennemgået med chefgreenkeeper og baneudvalgsformand. 
 

Personale (udvidet i forhold til sidste sæson):  
- Chefgreenkeeper 
- 1. mand 

- Elev 

Ultimo september 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1,278     1,188      1,155      1,146      1,187      1,172      1,151    

Mindre aktive 265        265         259         270         247         232         207       

Startmedlemmer 53          57           49           46           39           33           45         

Medlemmer total 1,596     1,510      1,463      1,462      1,473      1,437      1,403    

Firkløver 618        613         628         610         600         519         386       



- 2 greenkeepere 
- 1 greenkeeperass. 

- 1 deltidsansat banepedel 
 
Vedligeholdelse og drift af maskiner fastholdes i forhold til 2020. 

Vedligeholdelse af banen er budgetteret ud fra omkostninger i 2020 + 5% og 
stadig inkl. kr. 100.000 til topdress af fairways.  

Der er op til sæsonstart i 2020, investeret 1.3 mill. i nye maskiner, hvilket gør 
at afskrivningerne i budgettet stiger med kr. 150.000. 
Der er budgetteret med køb af en brugt gravemaskine samt ekstra klippeled til 

greenklipperen.  
 

Ekstraordinære baneforbedringer  
Der budgetteres med ekstraordinært kr. 300.000 til baneforbedringer, hvilket 
er en del af det øremærkede overskud fra 2019/2020 regnskabet. De påtænkte 

tiltag behandles under Banen lige nu. 
 

Klub & Cafe 
Samme niveau som 2020.  
 

Træner 
Der budgetteres med træner samt trænerassistent hele året. Træner lejes ud 1 

dag og assistent 2 dage i sæson. 
Der budgetteres med samme træningsindtægter som i 2020.  
 

Øvrige udvalg er budgetteret med det største beløb af enten forbrug 19/20 eller 
budget 19/20.  

 
Indtægter 

Der budgetteres med en afgang på 15% på grupperne senior-, hverdags-, 
ungsenior- og juniormedlemmer i forhold til medlemsopgørelsen pr. 31/8 2020.  
Øvrige grupper forventes uændret.  

 
Kontingenter samt øvrige medlemsindtægter: 

Der budgetteres med 1.137 aktive medlemmer i september 2021. 
- Kontingent er uændret. 
- Der budgetteres med 600 firkløver medlemmer.  

De samlede kontingenter ud fra ovenstående forudsætninger er derfor 
budgetteret konservativt med et fald på kr. 300.000 i forhold til 2020.  

 
Øvrige indtægter 
- Greenfee budgetteres med et fald på kr. 60.000 

- Sponsor budgetteres med et fald på kr. 150.000 
 

Konklusion  
Grundet det store medlemstal ved udgangen af sæson 2020 forventer vi en 
reduktion af antal medlemmer i 2021.  

Ud fra det indtægtsgrundlag, er der i omkostningsbudgettet blevet plads til en 
ekstra bemanding på greenkeepergården med en deltids banepedel og en 

greenkeeper, der bliver fuldtidsansat i sæsonen.  



 
Af det store overskud i 2019/2020 regnskabet budgetteres med, at 1/3 af det 

bruges på ekstraordinære baneforbedringer.  
 
Budget blev godkendt.  

d. Sponsorer.  

Der gentegnes sponsorater; kun få har sagt fra.  
 

4. Banen lige nu 

a. Baneudvalget 

For at sikre fokus på de tiltag, som er anført af DGU i den bestilte banerapport, 
er der ændret i sammensætningen af baneudvalget, så det kommer til at bestå 
af de samme personer som udgør FU samt Chefgreenkeeperen med mulighed 

for at indkalde ”eksperter” ad hoc.   
Dette vil samtidig gøre beslutningsprocessen kortere og mere effektiv, så vi kan 

reagere på de udfordringer der vil opstå i fremtiden. 

b. DGU banerapport  

Forretningsudvalget og Chefgreenkeeper samt 1. mand har gennemgået DGU´s 
banerapport sammen. Der er sat foreløbige tider på de projekter, der er 

foreslået og der er lavet en foreløbig prioritering, som finpudses i den 
kommende tid.  
 

Ud over projekterne med nye teesteder, greens, teestedspladser m.m. er der 
fokus på banens finish. Der er ansat en banepedel til at sikre en bedre finish. 

I forbindelse med de nye teesteder skal der etableres nye stier. Her ser vi på 
om der kan findes en ny stibelægning, der er nemmere at holde ren/feje. 
Vi kontakter stilaug om de vil hjælpe med etablering af de nye stier.   

 
Der vil blive udarbejdet en finish masterplan, der beskriver hvilken finish, der 

ønskes på banen mht. stier, broer, teestedspladser, bede, sø- og å-kanter, 
opstammede træer, blomster m.m. 
 

Bæredygtighed vil fortsat være et vigtigt element, der vil indgå i vore 
beslutninger. F.eks. er der valgt ren lærk til de nye teestedsbænke (derved 

undgås trykimprægnering).  
 
***  

Der har været møde med Grønne områder Herning Kommune, hvor der var en 
meget positiv snak vedr. træer og affaldshåndtering.  

 
I forbindelse med DGU´s banerapport skal der ryddes træer ved flere teesteder 
og i den forbindelse lejer vi en træfældningsmaskine ind, der i samme 

arbejdsgang kan rydde og lave flis af de fældede træer.  
Øvrige træer der er væltet før sæson ryddes væk af frivillige.    

 



Der ryddes op i affaldspladsen ved Ove Arkilds vej og fremtidigt affald der 
kommer ved oprydning generelt, lægges ud til formuldning på pladser, der 

indrettes i skovområder, så de ikke er synlige fra banen. 
 
Der er søer og åer, der er groet mere til end godt er. Her søger vi om tilladelse 

til at rydde op, grave dem fri, så de igen kan tage større mængder vand.  
 

Om kort tid holdes et møde med Herning Kommune vedr. den fortsatte 
vandplan.    

 

5. Vision 2025 
Der blev fastsat en dato – 16/11 2020- hvor bestyrelse, udvalg, klubber i 

klubben m.fl. inviteres til en visions snak.  
 

6. Generalforsamling. 

Generalforsamlingen afholdes onsdag den 25. november på Herning 
Gymnasium og vi forventer ikke at komme i problemer med forsamlingsforbud. 

a. Ordens-og amatørudvalg  

De tidligere annoncerede vedtægtsændringer er ikke nødvendige – se under 

Ordens- og Amatørudvalg. 

b. Valg til bestyrelsen 

Lissi Bank Lassen – modtager ikke genvalg 
Henrik Stigel – modtager genvalg 

Christian Alstrup – modtager genvalg 
Carsten Jensen – modtager genvalg 

 
På valg som suppleant er: 
Michael Handberg – modtager genvalg 

Ole Ørum-Petersen – modtager genvalg  
 

7. DGU´s repræsentantskabsmøde 
Carsten Bach og Kaj Bækgaard deltog i det udsatte møde. Der var nyvalg til 
bestyrelsen da 2 bestyrelsesmedlemmer gik af. De blev afløst af 2 nye fra 

henholdsvis Randers Fjord Golfklub og Aarhus Golfklub. 
Der var stillet forslag vedr. nedsættelse af en komite, der skulle arbejde med et 

regelsæt for begynderforløb, for at sikre at de var fagligt gode samt kigge på 
fleks ordningen, hvor flere sælger fleks billigt. 
DGU´s bestyrelse anbefalede ikke en sådan komite, og forslaget blev nedstemt 

med 685 mod og 548 for forslaget.     
  

8. Info fra Golfmanageren. 

a. Firkløver møde 7/10 

Et roligt møde, hvor alle undtagen Give var med.  
En debat handlede om hvor mange runder et Firkløver medlem spiller i f.eks. 

Herning contra i egen klub. Enkelte spiller mange runder, der indikerer at de 



måske bør være medlem i den klub de besøger mest. Og måske har bopæl i 
Herning.  

De andre klubber vil se på hvor mange runder enkelte spillere spiller hos dem.  

b. DGU Regionalmøde 4/11 

Carsten Jensen og Bo West Møller deltager.  

c. Shoppen 

Et medlem har budt ind og ser nu på muligheden for at etablere shop. Samtidig 
ser vi på mulighederne for måske at have indendørs golf i vintermånederne.  

d. Træner 

Vi fortsætter med Mads og Nicolas.  

e. Caféen  

Vinteraktiviteterne er planlagt og datoer sendes ud til medlemmerne asap.  
 

9. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM 

Intet nyt.  

b. Erhvervs Golf udvalg – BWM  

Program 2021 er på plads og sendes ud i uge 43 til nuværende medlemmer og 
nye emner.   

c. Handicapudvalg – CJ 

Intet nyt.  

d. Regeludvalg – CJ 

Intet nyt.  

e. Ordens- og Amatørudvalg – BWM  

Bestyrelsen vil nedsætte et Ordens- og Amatørudvalg, som skal virke som 
appelinstans, hvis der opstår en sag mellem et medlem og klubben. 

 
Der er hjemmel i vedtægterne til at nedsætte dette udvalg og den planlagte 
behandling på GF vil derfor ikke finde sted. 

 
Bestyrelsen har udpeget Søren Thygesen, formand, Peter Pade og Lissi Bank 

Lassen. 
 
Regelsættet for udvalget indskrives i Virksomhedsplanen.   

f. Baneudvalget – CB 



Se under Banen lige nu.  

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt.  

h. Banekontrol-og serviceudvalg – LBL 

Kørsel stopper nu pga. det våde vejr.  

i. Visionsudvalget – CA 

Se under Vision 2025. 

j. Årsskriftudvalget – CA 

Der skrives artikler og tages billeder. Det bliver igen det bedste årsskrift vi har 

lavet. 

k. Turneringsudvalget – OØP 

Vi har afviklet Optiker Frank med 128 deltagere.  
Desværre måtte vi 2 gange udsætte putteevent pga. vejret. Flyttes nu til 2021.  

Klubmesterskaberne blev også udskudt, med det resultat at flere faldt fra. Der 
bør evalueres på mesterskaberne og kigges rundt hvad andre klubber gør, for 

at få flere med.  
Frivillig/-udvalgsturnering med 70 deltagere samt sponsorturnering med 120 
deltagere.  

MENY andeturnering er med max. 48 deltagere pga. restriktioner.  

l. Begynderudvalget – MH  

Sidste dag med de sidste begyndere er afholdt den 4/10. Der er igen stor 
indmeldelsesprocent; enkelte afventer og enkelte er flyttet til hold 1 2021.  

m. Kaninudvalget – HS   

God afslutningsmatch med 60 deltage, desværre duen fest da de nye 
restriktioner lukkede af for det. Ny fest planlægges når muligt.   

n. Juniorudvalget – BWM  

Intet nyt. 

o. Eliteudvalget – BWM 

Søger efter nye udvalgsmedlemmer.  

 
10. Næste møder: 

 Mandag den 9. november 2020 
 

11. Eventuelt. 

Intet at bemærke. 


